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Verwelkoming en een rondje van de tafel voor kennismaking. 

 

1.  GAST AAN TAFEL: BISSONGO 

Johan Van den Houte en echtgenote Rosalie Lankoande stellen het project ‘Bissongo’ 

voor (oprichting lagere school in Burkina Faso) en beantwoorden vragen van GROS-leden. 

Johan en Rosalie wonen 30 jaar in Hoeilaart. Als de kinderen jonger waren, was Rosalie vooral 

actief als vrijwilliger bij ERC Hoeilaart. De familie ging jarenlang op vakantie in het thuisland van 

Rosalie. Na een tijdje werd de idee opgevat om iets te doen voor Burkina Faso en na gesprekken 

met vrienden ter plaatse besloten ze om een project rond schoolbouw op te zetten. Uiteindelijk 

kreeg dat project vorm in een buitenwijk van hoofdstad Ouagadougou waar een snelle 

bevolkingsgroei is omdat steeds meer mensen zich in de buitenwijken van de hoofdstad vestigen. 

 

In 2019 werd een school gebouwd met 3 klassen voor telkens maximum 40 kinderen, een 

bewuste keuze om de groep niet te groot te maken. Intussen is er voor het 3de jaar werking en 

werd een 2de gebouw opgetrokken waarin onder meer ook een bibliotheek ondergebracht werd. 

De school telt momenteel 125 leerlingen. 

 

Het eerste jaar heeft het gezin alles zelf gefinancierd en van bij de start werden bewust een 

doelstellingen vooropgesteld: vb. max. 40 kinderen per klas en zeker niet meer – sociaal contact 

tussen school en de wijk – 1 keer per jaar medisch consult en opvolging – geregeld inspectie in 

de school voor controle op het pedagogisch project. 

Op een paar jaar tijd is de school groot geworden waardoor werking en financiën niet meer alleen 

gedragen kunnen worden. Een aantal vrienden in België (Brussel) hebben daarom een vzw 

opgericht. Bissongo betekent ‘een goed kind’, ouders ‘investeren’ in opvoeding van ‘goede’ 

kinderen. Zowel in België als in Burkina Faso is er nu een vzw waartussen een goede 

wisselwerking is. Bij ‘Faso’ ter plaatse zorgen een aantal mensen (waaronder inspecteurs voor 

onderwijs) voor opmaak budget, betaling personeel, werkingsplan,… In de Belgische vzw wordt 

beslist over budget dat ter beschikking gesteld kan worden en gebeurt de opvolging. Mensen 

kunnen per maand studie van een kind financieren + middelen schenken voor algemene 

werking,…  Vanuit de idee dat er verdere groei mogelijk is, wordt nu gezocht naar ondersteuning.  

 

In het schooljaar 2022-2023 zal er een 1ste afgestudeerde zijn van de lagere school. In de 

hoofdstad is er vorm van ‘wedstrijd’ waaraan goede leerlingen kunnen deelnemen – belangrijk 

voor de naam en faam van de school. De school bevindt zich in buitenwijk van de hoofdstad – 

niet alle kinderen uit de dorpen/wijken kunnen terecht in scholen. Door het feit dat het een privé-

initiatief is, moeten mensen ook een stukje bijdragen: Rosalie vindt het belangrijk dat ouders zo 

meer beseffen dat onderwijs belangrijk is en dat ze op die manier de fierheid hebben om daar 

een stukje toe bij te dragen. School vraagt inschrijvingsgeld van ongeveer €20 per schooljaar. 

 

Middelen komen nu vooral van privépersonen: idee leeft om aanvraag in te dienen waardoor 

giften fiscaal aftrekbaar zijn (dossier moet nog ingediend worden). De volledige financiering 



gebeurt vanuit België, zowel voor de werking als voor vb. inrichting en materiaal (vanuit België 

via container opgestuurd). 

 

Actuele noden: 

• Waterput/watervoorziening omdat er geen stromend water aanwezig is 

• Vorm van opvang (kleuterklas) omdat ouders vaak kleinere broers/zussen mee naar 

school sturen. 

Kinderen krijgen ’s middags een warme maaltijd – keuken + 2 koks is voorzien. Kinderen kunnen 

op school blijven. Ze komen dagelijks te voet of met fiets naar school. 

 

Momenteel 5 leerkrachten + directrice die ook les geeft in dienst. Lonen + andere bijdragen voor 

personeel worden gedragen door de organisatie. De inspecteurs in dienst van het ministerie 

komen regelmatig langs (ongeveer maandelijks) voor vooral pedagogische opvolging (dat is ook 

uitdrukkelijke wens van organisatie). Inspecteurs bieden vooral begeleiding voor het project. 

 

Bibliotheek is belangrijk. In Burkina Faso werden vroeger veel verhalen verteld maar niet 

genoteerd. Nu wordt geprobeerd om mooi aantal boekjes te kunnen voorzien zodat kinderen 

aangemoedigd worden om te lezen. Ook leerkrachten moeten dit nog meer leren gebruiken. 

Frans is moedertaal waardoor het ook mogelijk is om heel wat boekjes op te sturen van hieruit. 

 

Door het dragen van een uniform tonen kinderen fier van welke school ze zijn maar vooral blijkt 

daardoor ook dat elk kind gelijk is. Ook dat is een belangrijke waarde voor de organisatie. 

 

Overheid steunt regelmatig privé-initiatieven rond scholenwerkingen: als na een paar jaar blijkt 

dat werking goed stand houdt, wordt soms deel van de kosten overgenomen. 

Na het 6de leerjaar kunnen kinderen naar secundair onderwijs maar dat is er weinig voorzien. 

Overheid heeft weinig middelen voor onderwijs waardoor er veel privé-initiatief is.  

6de leerjaar is er nu nog niet maar zal er volgend schooljaar dus ook zijn > uiteindelijk zal de 

school maximum 6 keer 40 leerlingen tellen. 

 

Rein verwijst naar een aantal organisaties die mogelijks ondersteuning kunnen bieden – Marijke 

stuurt de gegevens door van: 

• Vzw leraars zonder grenzen > je kan hierbij aansluiten als organisatie waardoor deze vzw het 

nodige kan doen om fiscale attesten uit te reiken  +  ervaring en expertise kan gedeeld worden 

• 4de-pijler steunpunt > kan ook ondersteuning bieden + organiseert jaarlijks vb trefmoment waar 

soortgelijke organisaties ervaringen kunnen uitwisselen. Aansluiten bij het 4de pijlersteunpunt kan 

nuttig zijn wanneer je vb steun wil aanvragen bij overheden. 

 

Bissongo diende subsidieaanvraag in na een mail aan schepen Annelies (zie bijlage + bijlage bij 

GROS-agenda van 15/02/2022). In de aanvraag werd concreet aangegeven dat met een steun 

van € 4500 een volledig schooljaar de warme maaltijden voor de leerlingen gefinancierd kunnen 

worden.  

 

GROS 

vergadering 
Aanvrager omschrijving Besluit/opmerking 

23/05/2022 Bissongo vzw 

5.2 - steun aan organisatie zonder 

actieve leden in Hoeilaart (geen 

specifieke acties in Hoeilaart) 

OK € 2000  

 

Als er eventueel iemand de GROS wil actief vervoegen, kan bedrag verhoogd worden.  

 

>> opmerking voor de evaluatie van het subsidiereglement: criterium lidmaatschap GROS is 

misschien veel vragen van dergelijke organisaties om meer middelen te kunnen ontvangen. 

Suggestie om de omschrijving aan te passen: actieve deelname acties, sensibilisering waardoor 

zichtbaarheid van dergelijke organisaties hier lokaal groter wordt.  



2.  HOEILAART, FAIRTRADE GEMEENTE 

2.1.  Verslag Trekkersgroep van 10 mei 2022 

Anita geeft kort toelichting – verslag wordt nog bezorgd. 

 

• Aangezien de algemeen directeur tijdelijk aangesteld is, werd hij niet uitgenodigd voor dit 

overleg.  Schepen Joris Pijpen (lokale economie) en Pieter Muyldermans (evenementen – 

onder meer Druivenfestival, jeugd) waren aanwezig en werden geïnformeerd over een aantal 

initiatieven en kregen informatie over plannen rond acties van de trekkersgroep. 

 

In het verleden betaalde GROS de FT-tshirts voor het Druivenfestival maar dit werd hoge kost 

en het was niet de bedoeling dat te blijven doen. Aangezien Hoeilaart de titel ‘FairTrade 

Gemeente’ heeft, zou het bestuur eigenlijk moeten vragen aan de diensten om het logo van 

die titel ook meer zichtbaar te maken op allerhande promotie van activiteiten, evenementen,… 

>> Suggestie van schepen Pieter om tijdens de opbouw van wagens in de loods frisdrank en 

chips te voorzien >> logo FairTrade-gemeente wordt zo zichtbaar op wagens bij 

verenigingen die gebruik maken van het aanbod. 

Navraag te doen welke verenigingen interesse hebben en hoeveel volk er ongeveer 

aan het werk is in de loods (om hoeveel frisdrank en chips het kan gaan) >> 

kostenraming te bezorgen zodat GROS kan besluiten welk budget hiervoor 

eventueel voorzien kan worden. 

 

• Reclame rond aanbod placemat: artikel voor communicatie wordt voorbereid door Frank -  

verspreiding via Hoeilander, persbericht, digitale communicatie (facebook,…)…  

 

Tijdens zitting van het college werd gevraagd om rond dit initiatief ook te communiceren via 

de gemeentelijke communicatiekanalen (pers, nieuwsbrief, website,…) Frank bezorgt de tekst  

aan communicatiedienst en Marijke zodat dit mee opgenomen kan worden. 

 

• Marijke volgde een webinar rond toekomst project ‘FairTrade-gemeenten’. Er is een nieuwe 

enthousiaste coördinator in dienst die toelichting gaf bij nieuw plan van aanpak waarbij de 

focus vooral ligt op vernieuwen, verruimen, verbinden en verjongen: 

o Evolutie van Fairtradegemeente naar Faire Gemeente > campagne Faire Gemeenten 

▪ Nieuwe structuur met klankbordgroep 

▪ Verbindende campagne (met andere acties) 

▪ Inbedding andere SDG’s 

o Jaarlijkse trefdag tijdens de week van de Fair Trade 

o Jaarlijkse nationale Faire Gemeente-actie: ‘Faire Ronde’ (wandel-/fietstocht in gemeente)  

o Fair-O-Meter (FOM): nieuwe bevraging oktober 2022-januari 2023 + vanaf oktober 2024 

nieuw aangepaste FOM (verruiming)  

In bijlage verslag en presentatie van de webinar. 

 

• Beatrijs geeft toelichting bij 3WPlus en de reorganisatie van het Kelleveld-project: momenteel 

lopen er gesprekken met lokaal bestuur en aantal van de huidige huurders – mogelijks wordt 

er tegen begin 2023 een overeenkomst gesloten met een nieuw op te richten vereniging van 

huurders die het beheer daar zullen overnemen. 

Verkoop van groenten via de wereldwinkel zou kunnen verdergaan in de toekomst maar dan 

wel op een andere manier geregeld. Hopelijk volgt er snel duidelijkheid en kan het project 

verdergezet worden. Momenteel is het aanbod te klein. Wereldwinkel zorgt wel voor verkoop 

van beperkt assortiment dat beschikbaar is. SDG 12 blijft hiermee in de kijker. 

 

 

3.  FINANCIËN 

3.1. Evaluatie subsidiereglement: stand van zaken bespreking werkgroep 

Zie document dat Carmen bezorgde met de door de werkgroep geformuleerde opmerkingen 

en suggesties – Marijke bezorgde ook paar suggesties: 

• Werkingskosten GROS: suggestie ‘een deel van de voorziene middelen wordt gebruikt 

voor de algemene werkingskosten van de raad (abonnementen, bankkosten,…) en 



activiteiten of sensibiliserende acties van de raad (aanbod scholen, acties rond vb. 

FairTrade Gemeente,…)’ 

• Aanvullen bij wereldwinkel dat er telkens bij de storting van subsidie door lokaal bestuur 

ook een doorstorting mag gebeuren naar de wereldwinkel. 

• Subsidieaanvragen kunnen permanent op agenda GROS – toch niet enkel te bespreken op 

2 momenten (juni en oktober) 

o Aanvraag ondersteuning activiteiten of acties moet altijd VOOR aanvang gebeuren 

o Voor ervaringsreizen wel ruim vooraf indienen zodat aanvragers nog uitgenodigd 

kunnen worden voor toelichting > specifiek zo vermelden 

• Na 6 maand verslag van werking bezorgen, gebeurt nu niet > moet beter opgevolgd 

worden door GROS (werkingsverslag opvragen – wat is er met subsidie gebeurd?) 

• Wat met voorwaarde lidmaatschap GROS voor verhogen bedrag van subsidie? >> het lijkt 

weinig zinvol om organisatie te verplichten naar GROS te komen om in aanmerking te 

komen voor hoger subsidiebedrag. Beter om dan te stellen dat er een actief engagement 

verwacht wordt van subsidieontvangers door actief bij te dragen aan de werking van de 

GROS en haar acties of initiatieven in Hoeilaart (meewerken bij activiteiten, infostand, zelf 

iets organiseren ism GROS,…)  

• Formulieren op website en link tussen formulieren en reglement op website >> moet 

duidelijker zijn voor mensen die aanvraag willen doen. 

• Sensibilisering – punt 2: ‘in hoeilaart’ >> waarom niet uitbreiden naar andere gemeenten 

wanneer er bv. een samenwerking van verenigingen is, ook als deze activiteit in een 

andere gemeente doorgaat? >> op die manier zetten we misschien de deur open naar  

verenigingen die niet actief zijn in  Hoeilaart en bestaat kans dat er minder activiteit in 

Hoeilaart is maar we initiatieven buiten de gemeente steunen. Behouden van tekst. 

• Boekencollectie uit de bib: GROS-aanvulling moet letterlijk een aanvulling zijn!!  

Het is momenteel niet duidelijk wat de bib zelf nog aankoopt rond het thema > navraag 

doen of daar ook jaarlijks een overzicht van bezorgd kan worden: welke titels koopt bib 

zelf aan rond ontwikkelingssamenwerking? 

Frank geeft opnieuw aan dat er een aantal suggesties bezorgd werden van titels die 

eigenlijk tot de reguliere werking van de bib moeten horen (GROS zou hiervan eventueel 

wel een extra boek kunnen voorzien als het populair werk is) + vb. typisch 

milieugerelateerd is. 

o navragen bij Annemie wat er aangekocht werd door bib afgelopen periode 

o Frank bezorgt via mail de selectie die volgens hem wel in aanmerking kan komen – 

graag feedback geven op het voorstel van Frank. 

• ‘Vermelding in de Hier Hoeilaart’ >> vervangen door ‘UIT-agenda’ omdat we niet zelf 

bepalen wat er wel en niet in gemeentelijk infoblad komt > activiteiten kunnen wel 

aangekondigd worden in de UIT-agenda en zo ook opgenomen in communicatie. 

• Inleefreizen: opmerking rond dubieuze organisaties waarmee soms samengewerkt wordt – 

te vermijden dat er vb. commerciële organisaties in het spel zijn 

o Moet ook in de toekomst telkens grondig onderzocht worden >> ook wanneer vb 

school studenten uitstuurt: duidelijke voorbereiding – begeleiding en 

afronding/evaluatie zijn minstens voorwaarde waaraan voldaan moet worden. 

▪ Grondige informatie over stage/organisatie moet zeker bezorgd worden > 

vandaar ook vraag dat student vooraf toelichting geeft bij aanvraag. 

Carmen bezorgt aangepast voorstel zodat dit tijdens volgende bijeenkomst definitief besproken 

en goedgekeurd kan worden – moet vervolgens ook voor kennisname naar gemeenteraad. 

 

3.2. Opvolging financiën: 

3.2.1. Oproep naar subsidieontvangers voor bezorgen verslag ivm besteding toegekende 

middelen (afspraak volgens reglement om dit na 6 maanden zeker te doen) 

3.2.2. Oproep indienen subsidieaanvragen voor juni 2022 

Er wordt rond beide puntjes een mail verstuurd worden met vraag om informatie te bezorgen. 

 

 



3.2.3. Betaling 1ste schijf toelage 2022 aan Wereldwinkel OK?  

OK - is intussen uitbetaald aan de Wereldwinkel 

3.3.  Vraag noodhulp aan Somalië – hongersnood: besluit 

• Noodhulp: Beatrijs deed via mail suggestie om noodhulp te voorzien voor Somalië waar 

momenteel hongersnood heerst. Verschillende organisatie doen daar oproepen voor zoals 

onder meer: 

o https://www.oxfamsol.be/nl/28-miljoen-mensen-oost-afrika-dreigen-honger-te-lijden  

o https://www.unicef.be/nl/news/14-miljoen-kinderen-somalie-bedreigd-door-acute-

ondervoeding  

o https://www.caritasinternational.be/nl/noodhulp-ontwikkeling/hongersnood-in-sahel-

en-hoorn-van-afrika-dringend-ingrijpen-is-noodzakelijk/  

 

GROS 

vergadering 
Aanvrager omschrijving Besluit/opmerking 

23/05/2022 
Suggestie 

Beatrijs 
9. Noodhulp OK € 750 aan Unicef  

 

Beatrijs zorgt voor een persberichtje hierover. 

 

 

4.  WERKING GROS & INFORMATIE 

4.1.  Scholenaanbod: feedback voorstellingen 17 mei 

Dit punt kwam kort aan bod:  

• Anita woonde een voorstelling bij  

• Maurice laat weten dat hij via de school info kreeg: werd zeker goed verspreid maar het 

was voor heel wat mensen niet duidelijk wat ‘GROS’ eigenlijk betekende > suggestie om 

daar in de toekomst wat meer info over te geven. 

 

4.2.  Bibliotheek-aanbod: bespreking boekenlijst 

Zie ook eerder bij bespreking aanpassing subsidiereglement. 

 

Naar aanleiding van suggestie die Joke Muyldermans bezorgde, deed Frank navraag en ontving 

hij suggesties uit de bib: 

• 10 boeken voor kinderen waarvan grootste deel met link naar milieu en duurzaamheid 

• 7 titels voor volwassenen waarvan ook opnieuw een aantal die eigenlijk tot de gewone 

bibcollectie zouden moeten horen. 

Er wordt in vraag gesteld of de bib nog voldoende eigen aanbod rond ontwikkelingssamenwerking 

voorziet binnen de reguliere werking. In het kader van transparantie zou de bib ook wel een een 

overzicht kunnen bezorgen van wat ze zelf aankoop rond het thema en welke aanvulling door de 

GROS ze graag ziet.  

Frank stuurt overzicht door en haalt er eerst de milieugerelateerde titels uit – die zal 

GROS in de toekomst niet meer betalen. 

 

4.3.  Van Hier tot Ginder zomer: planning 

Planning ligt al vast – Carmen stuurde hierover eerder al mail 

Hoofdthema Oekraïne – noodhulp – activiteiten lokaal bestuur en organisaties – vakantielectuur – 

interview met Jara Debroux - …    Anita kan misschien nog iets schrijven ivm scholenaanbod?  

 

 

5.  INITIATIEVEN 2022 

5.1. Meifeesten 2022: feedback en evaluatie  

Opmerking om mee te geven aan Sam (algemene organisatie) en Tessa (ontvangst nieuwe 

inwoners): 

https://www.oxfamsol.be/nl/28-miljoen-mensen-oost-afrika-dreigen-honger-te-lijden
https://www.unicef.be/nl/news/14-miljoen-kinderen-somalie-bedreigd-door-acute-ondervoeding
https://www.unicef.be/nl/news/14-miljoen-kinderen-somalie-bedreigd-door-acute-ondervoeding
https://www.caritasinternational.be/nl/noodhulp-ontwikkeling/hongersnood-in-sahel-en-hoorn-van-afrika-dringend-ingrijpen-is-noodzakelijk/
https://www.caritasinternational.be/nl/noodhulp-ontwikkeling/hongersnood-in-sahel-en-hoorn-van-afrika-dringend-ingrijpen-is-noodzakelijk/


• op de kaastaart die aangeboden werd aan de nieuwe inwoners stonden geen vlagjes met 

logo FairTrade Gemeente (spijtige zaak!) – dat Hoeilaart de titel ‘FairTrade Gemeente’ 

draagt was weinig zichtbaar.  

• zak met informatie die meegegeven werd aan de deelnemers bevatte enkel commerciële 

informatie > opmerking/advies formuleren vanuit GROS hierover! 

o Marijke geeft aan dat informatie van diensten en verenigingen wel verzameld was en 

ter beschikking lag op tafels > opmerking dat dit niet uitnodigend werd  

o nieuwe inwoners krijgen bij inschrijving in de gemeente van de dienst burgerzaken 

een zak mee met informatie – na te vragen of hier nog info van GROS en FT inzit. 

 

5.2. Duurzame Doendersdag: bespreking  

Punt wordt uitgesteld naar volgende vergadering. 

 

 

6.  NIEUWS UIT DE PARTNERORGANISATIES & ADVIESRADEN 

6.1. LEEF-project: verslag van Aletha van haar bezoek aan Liberia (april 2022) + jaarverslag 

6.2. Interradenoverleg: feedback  

Punt wordt uitgesteld naar volgende vergadering. 

 

 

7.  NIEUWS VAN EN VRAGEN AAN DE SCHEPEN 

Schepen Annelies is verontschuldigd (ook voor wereldwinkelontbijt van gisteren) wegens ziekte.  

 

 

8.  VARIA  

8.1.  Vredesvlag in de gemeente - bepalen locatie  

Anita bezorgde suggestie om aan de gemeente te vragen om op een zichtbare locatie de 

vredesvlag op te hangen. Is er nog mogelijkheid om vlaggenmast te voorzien aan plein voor het 

GC Felix Sohie zodat voorbijgangers op het Gemeenteplein de vlag kunnen opmerken? 

Marijke moet het navragen maar denkt dat er momenteel geen punten meer voorzien zijn om 

vlaggenmasten te plaatsen.  

Sjabloon voor formuleren advies te bezorgen aan Anita die een voorstel formuleert en ter 

goedkeuring bezorgt aan de GROS-leden. 

 

8.2.  Uitnodiging netwerkavond (Provinciehuis) 1 juni 2022: Geen duurzame wereld 

zonder mondiaal engagement?  

Meer info via https://www.vlaamsbrabant.be/nl/activiteiten  - Marijke stuurt mail van Rein door. 

 

8.3.  Nieuw van Martin De Kegel (Sri Lanka) en ervaringsreis Milan Philips 

Agnes meldt dat ze contact had met Lieve die liet weten dat het momenteel moeilijk is om te 

communiceren en informatie te krijgen door slechte verbindingen telefonie, wifi,… 

Als er een concrete vraag naar noodhulp zou volgen, wordt die zeker bezorgd. 

Agnes vraagt ook om de documenten voor subsidieaanvraag te bezorgen.  

 

Milan Philips komt naar huis op 16 juni. Hij wil graag verslag uitbrengen tijdens een volgende 

GROS-bijeenkomst en kan in 2023 ook uitgebreid infomoment of andere activiteit doen. In 

september volgt hij opleiding in Peru (internat.school) om later wereldwijd les te mogen geven. 

 

8.4.  Andere 

Pinksterzondag 5 juni is er GROS-ontbijt in Overijse ten voordele van Ray of Love – diezelfde dag 

ook inhuldiging van cartoon GAL op Bakenbos met als thema vrede. 

 

Volgende bijeenkomst(en):   

donderdag 23 juni 

https://www.vlaamsbrabant.be/nl/activiteiten

